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The process of transformation which has been proceeding since 1989 in the Slovakian industry has lead to a tripling of the 
numbers of industrial firms up until now. At the same time, the numbers of industrial jobs have dropped by roughly a third. Drops 
in production and cutbacks in jobs have taken place in all branches of the industry. However, the problems suffered up until now 
have been greatest in metallurgy, in metal processing, in machine engineering, in the electrical industry and in the energy and 
fuel sectors. The reasons for this are varied. The most important factors are the high investment costs for modern technologies, 
high requirements for energy and raw materials, ecological problems and the drop in sales’ figures. Regional variations in the 
industrial process of transformation result from the local and regional location conditions of the respective economic area, as 
well as from the regional branch structure. The general loss of jobs in all industrial regions did however have different effects on 
their economic development. In the major cities of Bratislava and Kosice, they were considerably less severe as a result of the 
broad spectrum of non-industrial jobs as they were in the regions of the former weapons industry and in their supply firms or in 
monostructural regions. In these areas, despite a greater than average cutback in jobs (up to 46%), almost one half of the 
workforce remains employed in the industry. In individual locations, where foreign capital has been invested, the industrial 
process of transformation has advanced to a greater extent. 
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Les transformations en cours dans l’industrie slovaque depuis 1989 ont eu pour conséquence un triplement des entreprises. 
Dans le même temps, le nombre des emplois industriels diminuait du tiers. Tous les secteurs ont été frappés par le recul de la 
production et la suppression de postes avec toutefois une plus grande acuité des problèmes de restructuration dans la 
métallurgie, le travail des métaux, la construction mécanique, l’électrotechnique, les industries énergétiques et les combustibles. 
Les causes en sont nombreuses, il s’agit pour l’essentiel de l’ampleur des investissements nécessités par les technologies 
modernes, de la demande considérable d’électricité et de matières premières, des problèmes écologiques et du recul des 
débouchés. Les différences régionales que l’on constate dans les transformations de l’industrie s’expliquent par les conditions 
locales et générales des sites et par la structure professionnelle régionale. La suppression d’emplois qui affecte toutes les 
régions industrielles a eu des conséquences variables sur le développement économique général. Par suite de l’existence 
et de l’ampleur des activités non industrielles, elles ont été moins graves dans les grandes villes de Bratislava et de Kosice que 
dans les régions qui travaillaient autrefois pour l’armement, où l’on effectuait de nombreux travaux de sous-traitance et dans les 
régions monostructurelles du point de vue économique où, malgré une suppression d’emplois supérieure à la moyenne (plus de 
46%) plus de la moitié des actifs restent employés dans l’industrie. Dans quelques régions isolées où le capital étranger a 
investi, les transformations industrielles sont déjà très avancées. 


